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Rake zůstává předsedou 
KPMG International 
Zasedání správní a dozorčí 
rady KPMG International zvo-
lilo Mika Rakea předsedou této 
celosvětové sítě poradenských 
společností. Mike Rake tak 
zůstává ve funkci, do níž byl 
poprvé zvolen v roce 2002, i na 
další tříleté období.  
M. Rake do KPMG nastoupil v roce 1974 a jako 
auditor pracoval v Lucembursku a Belgii. Od 
roku 1986 pracoval na Středním východě. V roce 
1989 se vrátil do Londýna, o dva roky později se 
stal členem správní rady KPMG UK. Před svým 
prvním zvolením předsedou KPMG International 
v roce 2002 byl předsedou KPMG Europe. 
Předsednictvo UNIS ČR 
volilo nového předsedu  
Dne 11. října na zasedání předsednictva Unie 
investičních společností (UNIS ČR) rezignovali 
na svoje členství v předsednictvu Petr Zapletal 
(Investiční společnost České spořitelny) a Pavel 
Pršala (Investiční kapitálová společnost Komerč-
ní banky), oba z důvodu ukončení pracovního 
poměru ve členských společnostech. Za členy 
předsednictva byli kooptováni Martin Burda 
(Česká spořitelna, IS ČS) a Pavel Hoffman 
(Investiční kapitálová společnost KB). Na mimo-

(Pokračování na stránce 2) 

LIDÉ 

KOMENTÁŘ 
Memorandum mezi MF a ČBA v nedohlednu? 

Tentokrát jsme se na stav jednání mezi 
bankami a ministerstvem financí ohledně ban-
kovních poplatků a zlepšení postavení klienta v 
bankách ptali zástupce MF ČR, náměstka minis-
tra financí Tomáše Prouzy. 

Antimonopolní úřad podle 
zpráv z tisku ukončil vyšetřování kar-
telu tří největších bank v ČR s ne-
gativním výsledkem. Ovlivní to vaše 
jednání s bankami ohledně poplatků? 

Pokud vím, šlo o spekulaci a 
ÚOHS ve vyšetřování pokračuje. Je také 
třeba uvědomit si, že jednou věcí je dis-
kuse o existenci podepsané kartelové dohody a 
druhou diskuse o tom, proč není český bankovní 
trh dostatečně konkurenční. Je dobře, že ÚOHS 
je v této oblasti aktivní, společně také konzultu-
jeme obsah iniciativ MF a předseda ÚOHS 
Martin Pecina se zúčastnil také jednoho z jedná-
ní s bankami. A je společným zájmem všech, 
aby byl bankovní trh pro klienta transparentněj-
ší, aby si mohl jednoduše různé nabídky porov-
nat a aby mohl rychle a s minimálními náklady 
změnit poskytovatele služby, se kterou není 
spokojen.  

Řada bank si uvědomuje, že celému 
sektoru pomůže, když zlepší v posledních dvou 
letech rozjitřené pocity klientů a postupně zavá-
dí řadu pro klienty velmi pozitivních změn. 
Existují ale také banky, kterým stávající poklid-
ná atmosféra horkého letního odpoledne vyho-
vuje, protože je nenutí o klienta bojovat. Je 
zajímavé při jednáních pozorovat, že některé 
banky věří kvalitě svých produktů a schopnosti 
obstát i v silnější konkurenci, zatímco jiným ta 
jistota chybí a raději by zachovaly dnešní status 
quo jednostranné převahy nad klienty.  

V jaké fázi se nyní toto jednání na-
chází a jak jste s jeho průběhem spokojeni? 

Po řadě jednání s Českou bankovní 
asociací a spotřebitelskými organizacemi násle-
dovalo několik jednání se zástupci bank. Bylo 
velmi přínosné a věcné argumenty nás inspiro-
valy k úpravě některých bodů tak, aby se dosáh-

lo potřebného efektu s minimálními náklady. Na 
jednáních také mnohokrát zaznělo, že je dobré 
řadu věcí řešit samoregulací a dohodnout se na 
změnách a jejich harmonogramu v rámci memo-

randa mezi MF a ČBA.  
Již dvakrát jsme požádali prezídium 

ČBA, aby potvrdilo ochotu memorandum 
dojednat a podepsat, ani na jeden dotaz 
jsme však zatím nedostali odpověď. Také 
nám již tři týdny Česká bankovní asocia-
ce slibuje návrh fungování pracovní 
skupiny, která by měla doladit jednotlivé 
formulace změn, zatím ale bohužel zůstá-

vá jen u slibů.  
V čem se vám podařilo dohodnout 

s bankami a co budete chtít prosadit legisla-
tivně – a v jakém časovém horizontu? 

Dohoda s bankami po dlouhé řadě dis-
kusí a vyjasňování názorů velmi jasně rozdělila 
řešení na tři skupiny – doporučením MF, doho-
dou v memorandu a legislativně. Legislativa je 
pro nás krajním řešením a většinu změn proto 
mělo řešit memorandum.  

S tímto rozdělením bude návrh změn 
předložen také vládě, pokud ale před projedná-
váním materiálu ČBA nepotvrdí ochotu memo-
randum podepsat, může vláda jen těžko řešení 
pomocí memoranda schválit. Body z memoran-
da proto zřejmě budou přesunuty mezi legisla-
tivní řešení, i když MF upřednostňovalo partner-
skou dohodu. Pro ni ale v tuto chvíli bohužel 
chybí – i přes vůli bank prezentovanou na spo-
lečných jednáních – druhý partner.  

Všechny oblasti finančního sektoru 
by měl od dubna 2006 regulovat jednotný 
dozor, sloučený do ČNB. Jak probíhá slučo-
vání všech dozorů? Bude vše včas hotovo?  

Průběžně se dojednávají technické as-
pekty sloučení a práce běží velmi dobře; ČNB 
dokončuje také práce na organizační struktuře 
dozorové činnosti. Důležitá je samozřejmě legis-
lativní úprava, kterou by se měla zabývat listo-
padová schůze sněmovny. Vše by tedy mělo být 
na dubnový termín integrace připraveno.  

V říjnovém vydání  
časopisu Bankovnictví  

se dočtete o … 
 

* aktuálním vývoji úvěrů 
* přípravě na Basel II a hlavně  
  o nové evropské směrnici CRD 
* tom, jak měřit ziskovost  
  v bankách a pojišťovnách 
* změně strategie retailových   
  bank na trhu realit 
* dodržování opatření ČNB  
  o interním auditu 
* trendech v oblasti leasingu 
* ohrožení bankovních IT systémů  
  – a jak se tomu bránit 
Ukázkový výtisk zdarma a infor-
mace o předplatném získáte na 
tel. čísle 800 110 022 nebo na  
http://bankovnictvi.ihned.cz. 
 

Časopis je také k dostání ve 
volném prodeji. Seznam prodejen 
na www.economia.cz/prodejny. 

PRÁVĚ VYCHÁZÍ 

Společnost LEGENDOR spol. s r.o. Vás zve na seminář: 
INDUSTRIALIZACE SEKTORU FINANČNÍCH SLUŽEB, 3. listopadu 2005 
lektor: Prof. Dr. Zbyněk Sokolovský 
Termín industrializace finančních služeb je do značné míry synonymem pro optimalizaci, 
racionalizaci a využití nových technologií, ale skrývá v sobě ještě něco navíc.  
Snaží se do bankovní praxe přinést obdobné procesy, které v průmyslu vedly k trvale  
exponovanému postavení některých podniků a jejich schopnosti neustále se dynamicky 
měnit. Na semináři se bude hovořit o tom, co se mohou banky od průmyslu naučit,  
jakým chybám zamezit a který směr vývoje urychlit. 

Bližší informace na www.legendor.cz, nebo na tel.: 224 247 268,  
Mgr. Jitka Hauptvogelová, e-mail: hauptvogelova@legendor.cz 

http://bankovnictvi.ihned.cz
http://bankovnictvi.ihned.cz
http://www.economia.cz/prodejny
http://www.legendor.cz
mailto:hauptvogelova@legendor.cz
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EKONOMIKA 
Bankovní kartel podle ÚOHS neexistuje  

Tři největší české banky neuzavřely kartelovou dohodu. Takový bude podle důvěryhodného 
zdroje Hospodářských novin závěr šetření antimonopolního úřadu, který banky vyšetřoval kvůli zdražo-
vání bankovních poplatků. České spořitelně, Komerční bance a ČSOB hrozila pokuta až 8 mld. Kč.  

ČNB: 8 % domácností má problémy s placením úvěrů  
Problémy se splácením úvěrů má asi 8 % českých domácností. Zatímco u 
úvěrů na bydlení, hypoték a stavebního spoření jsou to méně než 4 %, u spo-
třebitelských úvěrů je to 13 až 14 %, informoval ředitel sekce měnové a sta-
tistiky ČNB Tomáš Holub. V porovnání se západoevropskými státy je však 
míra zadluženosti v ČR relativně nízká. Z údajů ECB vyplývá, že v roce 2004 
byl poměr nesplacených spotřebitelských úvěrů při přepočtu na obyvatele v 
ČR asi 7,5krát nižší než průměr v eurozóně a dokonce 20krát nižší než v 

Británii. V ČR to bylo 220 EUR (asi 6500 Kč). Při přepočtu na HDP či celkové příjmy domácností je 
zadlužení českých domácností na makroekonomické úrovni stále nízké. I přesto se však už teď konkrétní 
domácnosti dostávají do situace, kdy jsou předlužené a začínají mít problémy se splácením. "Do tzv. 
skupiny klasifikovaných úvěrů, tedy u úvěrů, které se dostaly do třeba i malého problému se splácením, v 
průměru za všechny úvěry domácnostem je to asi 8 % úvěrů," uvedl T. Holub.  

Tržby maloobchodníků v srpnu stouply o 5,9 % 
Maloobchodní tržby v srpnu meziročně vzrostly o 5,9 %, což je nejvyšší růst od loňského listo-

padu. Chuť lidí utrácet se výrazně zvýšila proti předchozímu měsíci, kdy tržby obchodníků stouply o  
1,9 %. Včetně motoristického odvětví tržby v srpnu meziročně vzrostly o 6,3 %. Údaje zveřejnil Český 
statistický úřad. Nejvíce lidé utráceli za textil a obuv a u stánkových prodejců.  

Sněmovna schválila zákon o vydání dluhopisů  
Vydání státních dluhopisů za 22 mld. Kč schválila Poslanecká sněmovna. Penězi chce kabinet 

splatit závazek, který existuje od roku 1997. Jde o úhradu závazku za konsolidaci a stabilizaci bankovní-
ho sektoru ve prospěch ČNB. Dluhopisy navrhla vláda vydat proto, že stát nyní nemá dostatečné pro-
středky na uhrazení dluhu. Předlohu musí ještě projednat Senát a podepsat prezident republiky.  

MF žaluje firmy, které se zaštiťují jeho jménem  
Ministerstvo financí podá trestní oznámení na firmy, které se zaštiťují jeho jménem při svém 

podnikání v oblasti stavebního spoření. Jde o společnosti Broker Consulting, ZFP Akademie a Eurocapi-
tal Czechia.  Firmy údajně nabízejí rady, jak získat více peněz ze státního příspěvku na stavební spoření. 
Úřad zároveň vyzval občany, kteří se s podvodným jednáním setkají, aby to oznámili na telefonní číslo 
257 042 722 nebo 257 042 719 či e-mail informace@mfcr.cz.  

Více institucí, které vydávají platební karty  
Poslanecká sněmovna rozšířila okruh institucí, které budou 

moci v budoucnu vydávat platební karty a elektronické peněženky. K 
bankám tak přibudou i takzvané instituce elektronických peněz, tedy 
Česká národní banka a spořitelní a úvěrní družstva. Sněmovna o změ-
ně rozhodla schválením novely zákona o platebním styku. Předlohu 
musí ještě projednat Senát a podepsat prezident republiky.  

Stát chce zdanit HZL, banky spěchají s emisemi 
Tuzemské banky začaly v posledních měsících vydávat více hypotečních zástavních listů (HZL). 

Jen za poslední čtyři měsíce jich vydaly za 14,35 mld. Kč. Vede je k tomu hrozba, že stát zruší daňové 
zvýhodnění těchto cenných papírů. Dosud totiž investoři neplatili daně z úroků, které jim HZL přinášely. 

Letos z MF ČR odchází 206 lidí, příští rok 37  
Z ministerstva financí do konce letošního roku hlavně v důsledku personálního auditu odejde 

206 osob. Dalších 37 úřad opustí v průběhu příštího roku. Celkem tak na základě auditu, který pro MF 
vypracovala poradenská společnost Deloitte, z úřadu odejde 243 lidí. MF přitom v červenci hovořilo o 
tom, že byl jej do konce příštího roku mělo opustit 252 lidí.  

ČS: ČR přijme euro v roce 2013 s kurzem 25,50 Kč/EUR  
ČR přijme euro v roce 2013 s kurzem kolem 25,50 Kč/EUR, vyplývá z analýzy České 
spořitelny. Nyní je koruna o víc než 4 Kč slabší, obchoduje se kolem 29,70 Kč/EUR. Vláda 
jako o termínu zavedení evropské měny hovoří o roku 2010. Podle spořitelny je ze zemí 
Visegrádské čtyřky nejblíže zavedení eura Slovensko, které to plánuje v lednu 2009, což se 
zdá být realistické. Zbytek V4 bude následovat až v druhé dekádě, odhaduje ČS.  

Vláda schválila zprávu KCP o kapitálovém trhu  
Zprávu s popisem a přehledem stavu kapitálového trhu v loňském roce schválila vláda. Materiál 

předkládal předseda prezidia KCP Pavel Hollmann. Loňský rok byl ve znamení akcií. Obchody s akcie-
mi na burze vzrostly na 479,7 mld. Kč a zaznamenaly největší objem od vzniku burzy v roce 1992. Vý-
znamný nárůst vykázaly i ceny akcií. Index PX 50 zakončil rok 2004 na 1032 bodech. Na regulovaných 
trzích pokračoval odliv obchodovaných cenných papírů, hlavně akcií. RM-Systém vyřadil z obchodová-
ní 60 emisí cenných papírů a z pražské burzy muselo odejít 26 emisí. Naopak bylo loni vydáno 84 no-
vých emisí cenných papírů, z toho ale byla jen jediná akcie – farmaceutická společnost Zentiva, první 
primární úpis v historii burzy. Zbytek tvořilo 52 nekotovaných a 31 kotovaných dluhopisů.  

řádném jednání předsednictva UNIS ČR byl 
předsedou předsednictva zvolen Martin Burda z 
České spořitelny. Místopředsedy předsednictva 
zůstávají Josef Beneš (ČSOB Asset management, 
člen skupiny ČSOB) a Roman Pospíšil (Pioneer 
investiční společnost).  
Nový člen výboru pro 
burzovní obchody  

Burzovní komora jmenovala 
nového člena výboru pro burzov-
ní obchody. Byl jím jmenován 
Petr Žabža z Komerční banky. 
Nahradil tak Radima Dalíka 
(Komerční banka), který 14. 
října na své členství ve výboru 
rezignoval. Funkční období nově 

jmenovaného člena výboru vyprší v únoru 2008 

(Pokračování ze stránky 1) 

Brašny na PC Addison: 
Když kravaťákům padla... 
Taky nesnášíte, když musíte celé dny chodit 
v obleku nebo kostýmku a všechny své pracovní 
pomůcky včetně počítače musíte nosit v nudně 
černočerných taškách a brašnách? Vychutnejte si 
okamžiky, kdy z vás kravaťák být nemusí, se 
vším všudy. K ležérnímu oblečení se náramně 
hodí barevná sportovní brašna na notebook od 
Addisonu.  
Atraktivní zevnějšek a inteligence a praktičnost 
uvnitř – tento ideál do puntíku naplňuje brašna 
na notebook Coolangatta od Addisonu.  
Kromě speciálního oddílu na PC má brašna Coo-
langatta samostatné přihrádky na cédéčka, diske-
ty a vizitky a samozřejmě kapsu na dokumenty. 
Milovníky hudby potěší přihrádka na CD přehrá-
vač s otvory pro sluchátka. Mobilní telefon mů-
žete nosit v odnímatelné kapse na popruhu.  

Výhradním distributorem brašen Addison v ČR 
je společnost Umax (www.umax.cz). 

TECHNOLOGIE 

http://bankovnictvi.ihned.cz
mailto:informace@mfcr.cz
http://www.umax.cz
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Poradenství pro lidi s dluhy se rozjíždí  
Bezplatné poradenství lidem, kteří mají problémy se splácením dluhů, je v ČR ve srovnání s 

některými evropskými zeměmi zatím v plenkách. Příští rok by se však měl rozjet projekt občanského 
sdružení SPES, v jehož rámci budou vyškoleni poradci a vytvořena kontaktní místa. V nich lidem pomo-
hou zanalyzovat situaci a vypracovat plán úspor, řekla předsedkyně SPES Andrea Běhálková.  

55 % lidí má bankovní produkty za nepřehledné  
Více než polovina lidí (55 %) považuje bankovní produkty za nepřehledné a málo srozumitelné. 

Samotné banky však Češi hodnotí výrazně lépe. Zhruba 66 % lidí se domnívá, že se chovají odpovědně, 
vyplývá z průzkumu agentury GfK pro GE Money Bank.  

NÖ Hypo chce v ČR financovat veřejné potřeby  
Rakouská banka Niderösterreichische Landesbank-Hypothekenbank (NÖ Hypo), která vstu-
puje na český trh, se zde chce soustředit především na financování veřejných potřeb. Chce 
tak využít své zkušenosti z Rakouska, kde se podílí na financování rozvoje zdravotnictví, 
ekologických projektů či budování dopravní infrastruktury.  

ČS má prémiový vklad s pevným datem splatnosti  
Česká spořitelna nabízí nový typ vkladového produktu "Akciový prémiový vklad". Jde o termí-

novaný vklad s úrokovým výnosem, který je složen ze základní zajištěné sazby a prémie, jejíž výše závi-
sí na vývoji akciového trhu v době trvání vkladu. Každá emise prémiového vkladu má pevně stanovené 
datum splatnosti. Minimální vklad činí 10 tis. Kč. Aktuální emise je splatná za tři roky k 26. 9. 2008. Její 
základní zajištěná sazba činí 0,10 % p.a. Hodnoty indexu jsou měřeny čtvrtletně.  

ČSOB úvěry na bydlení jsou ještě dostupnější  
ČSOB od října nabízí řadu novinek v oblasti financování bydlení a rovněž zcela nový produkt 

ČSOB Hypotéka bez dokládání příjmů. Banka ze svých požadavků škrtla nutnost doložit při žádosti o 
hypotéku příjmy zájemce. Díky této hypotéce si mohou vzít úvěr i ti, kteří by ho podle schématu ověřo-
vání bonity nebyli schopni získat, ale jejich finanční situace jim dovoluje splácení bez problému.  

ČS se služební kartou MasterCard Business 
Česká spořitelna zahájila vydávání nové korporátní platební karty Mas-

terCard Business, která je určena pro segment malých a středních podnikatelů, 
svobodná povolání, zaměstnance firem a instituce státní správy a místní samo-
správy. Za velmi nízký roční poplatek lze získat mezinárodní platební produkt 
včetně doplňkového pojištění, a to jak cestovní tak i pojištění proti zneužití karty.  

UB znovu nabídne pohledávky za dlužníky  
Zkrachovalá Union banka (UB) znovu nabídne k prodeji pohledávky za svými největšími věřite-

li, společnostmi Invesmart a Union Group. Věřitelský výbor souhlasil s tím, že na prodej těchto pohledá-
vek bude vypsáno nové výběrové řízení. Nabídky na koupi pohledávek za 4 mld. Kč by se měly hodnotit 
ještě do konce letošního roku. 

FREE konto pro studenty od Volksbank zdarma  
Od října Volksbank CZ nabízí nový produktový balíček pro studenty ve věku 15 až 26 let s ná-

zvem FREE konto, které je určeno českým studentům studujícím v ČR i v zahraničí a také zahraničním 
studentům z členských zemí EU studujícím v ČR. FREE konto je poskytováno studentům zdarma. Kon-
kurenční výhodu tvoří především cestovní pojištění Standard k platebním kartám. Student má také mož-
nost si k běžnému účtu zdarma zřizovat trvalé příkazy, platby SIPO a povolená inkasa. Výše kontoko-
rentního úvěru závisí na délce studia a typu školy. Standardní  cena služeb by měsíčně činila 138 Kč. 

(Pokračování na stránce 4) 

ZE ZAHRANIČÍ 
EU chce doporučit změny 
bankovních pravidel  
Evropská unie chce příští měsíc doporučit změny 
evropských bankovních a pojišťovacích pravidel, 
která by měla podpořit fúze mezi zahraničními 
finančními společnostmi. Informoval o tom ev-
ropský komisař pro vnitřní trh Charlie McCree-
vy. EU chce také tlačit na omezení regulačních 
překážek pro finanční firmy, které operují v 
několika evropských zemích. Soubor pravidel by 
měl být zveřejněn ke konci listopadu.  
EK dala zelenou fúzi 
bank HVB a UniCredito  
Evropská komise schválila záměr italské finanční 
skupiny UniCredito převzít za zhruba 20 mld. 
EUR (téměř 600 mld. Kč) německou banku 
HVB. Schválený kontrakt je v Evropě zatím 
největším přeshraničním spojením bank.  
Inflace v EMU: 2,6 % 
Meziroční míra inflace v eurozóně se v září zvý-
šila na 2,6 % ze srpnových 2,2 % kvůli drahé 
energii. V meziměsíčním srovnání spotřebitelské 
ceny stouply o 0,5 %. 
MMF předpovídá růst 4,3 %  
Mezinárodní měnový fond předpokládá, že glo-
bální ekonomika vykáže v příštím roce vzestup 
HDP o 4,3 %. Upozorňuje však na rizika, k nimž 
počítá vysoké ceny ropy a růst protekcionismu 
ve světě, řekl šéf MMF Rodrigo Rato.  
Trichet: Úrokové sazby 
zatím není nutné měnit  
Úrokové sazby v zemích eurozóny jsou na uspo-
kojivé úrovni a zatím není nutné s nimi hýbat, 
řekl prezident ECB Jean-Claude Trichet. Podle 
něj není znát, že by drahá ropa vytvářela další 

BANKY GRAF TÝDNE 

Stovky IT profesionálů a odborníků z řad businessu mají čas  
na jedinou konferenci v roce. Buďte jedním z nich a zúčastněte se  

 

       Symposium ITxpo,  
 

největší události v odborném IT světě. 
 

Načerpejte nejnovější poznatky z ICT pro bankovnictví z oblastí bezpečnosti IT, integrace aplikací,  
outsourcingu, řízení provozu IT, softwarové architektury, řízení informatiky a z mnoha dalších témat. 

 

Na jediném místě naleznete:  ● 100+ prezentací analytiků Gartner ● Individuální setkání 
s analytiky ● Speciální sekci pro 80 vystavujících technologických firem  
● Nejnovější průzkumy a analýzy ● Setkání s kolegy a mnohem víc…. 

 

Využijte možnosti získání výhodnější ceny při registraci přes lokální zastoupení společnosti Gartner v ČR. 
Pro bližší informace o symposiu a registraci se prosím obraťte na slečnu Janu Zámečníkovou  

(tel. +420 739 037 179, e-mail: jana.zamecnikova@gartner.com, http://www.gartner.com). 
 

Mediálním partnerem sympózia je časopis Bankovnictví.  

Zářijová míra inflace  
v evropských zemích   

http://bankovnictvi.ihned.cz
mailto:jana.zamecnikova@gartner.com
http://www.gartner.com
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Kontokorent pro studenty bez potvrzení o příjmu 
S kontem Genius Student od GE Money Bank mohou nyní studenti získat kontokorentní úvěr 

Flexikredit až do výše 2000 Kč bez potvrzení o příjmu. Kromě této stálé možnosti nabízí banka aktuálně  
vedení konta Genius Student zdarma až do konce roku 2005 pro všechny, kteří si jej v tomto roce založí. 

Raiffeisenbank zvýhodnila podmínky Rychlé půjčky 
Klientům, kteří si uzavřou Rychlou půjčku do konce ledna 2006, nabízí Raiffeisenbank další 

zvýhodnění. Celý úvěr i jeho část budou moci kdykoli předčasně splatit bez poplatku.  

CD s průvodcem internetovým bankovnictvím  
Poštovní spořitelna představila vzdělávací CD, které může přispět ke zvýšení počítačové gra-

motnosti české populace. Jedná se o CD s s průvodcem internetovým bankovnictvím.  

Stavební spořitelny půjčily o 19 % více   
Češi si od stavebních spořitelen půjčují čím dál více peněz. Zatímco počet poskyt-

nutých úvěrů za devět měsíců letošního roku meziročně poklesl, objem úvěrů vzrostl zhru-
ba o 19 % na 31,6 mld. Kč, vyplývá ze statistik stavebních spořitelen.  

ČS bude mít v Praze nové technické centrum  
Česká spořitelna bude mít v Praze 4 nové administrativně technické centrum za 1,2 mld. Kč. 

Budova by měla být hotova v květnu 2007. Developerem stavby je společnost Sekyra Group. "Více než 
tisícovka zaměstnanců banky bude pracovat na 15 000 m2 variabilních maloprostorových a velkoprosto-
rových kanceláří," uvedl výkonný ředitel Sekyra Group Leoš Anderle. Budova bude mít sedm nadzem-
ních podlaží. V podzemních prostorech vznikne 189 parkovacích stání a dalších 16 bude na povrchu.  

(Pokračování ze stránky 3) 
tlak na ceny. Trichet považuje drahou ropu za 
problém, protože její vysoká cena by mohla 
ohrozit globální ekonomiku. "Pokud jde o naše 
obavy, naše úrokové sazby považujeme stále za 
vhodné," prohlásil Trichet.  
Raiffeisen dokončila 
převzetí Bank Aval 
Raiffeisen International Bank-Holding, do jejíž 
skupiny patří i Raiffeisenbank v ČR, dokončila 
podle plánu převzetí druhé největší ukrajinské 
banky Bank Aval. Skupina získala všechna po-
třebná povolení od antimonopolních úřadů a 
centrálních bank v Rakousku i na Ukrajině. 
Deutsche Bank v Číně  
Největší německá banka Deutsche Bank koupí 
spolu s menším soukromým finančním ústavem 
Sal. Oppenheim 14 % ve středně velké čínské 
bance Huaxia Bank. První přímá investice 
Deutsche Bank do čínského bankovnictví bude 
činit 272 mil. EUR. Deutsche v Huaxia koupí  
9,9 % a Sal. Oppenheim zbytek.  
Privatizace rumunské BCR 
Závaznou nabídku na privatizaci největší rumun-
ské banky Banca Comerciala Romana (BCR) 
předložilo sedm zájemců, oznámil rumunský 
privatizační úřad AVAS. Vláda prodává 61,88 % 
akcií banky a podle analytiků může očekávat až 
3 mld. EUR (asi 90 mld. Kč). Na seznamu zá-
jemců jsou Deutsche Bank, Banca Intesa, 
Millennium BCP, Erste Bank, National Bank of 
Greece, Dexia a BNP Paribas. Privatizace BCR 
je jednou z posledních možností, jak získat velký 
finanční ústav ve střední a východní Evropě.  
Syndikovaný úvěr  
o objemu 90 mil. EUR 

Dceřiné společnosti 
firmy Business Lease 
působící v ČR, Polsku 
a SR uzavřely prostřed-
nictvím bank ABN 
AMRO a ING vícemě-

nový syndikovaný úvěr o objemu 90 mil. EUR. 
Transakce je vůbec prvním syndikovaným úvě-
rem poskytnutým společnosti podnikající v ob-
lasti operativního leasingu automobilů v regionu 
střední a východní Evropy. Banky, které se podí-
lely na syndikátu prezentovaly aranžérům své 
nabídky v celkové výši 150 mil. EUR. Úvěr 
může být čerpán v české, slovenské a polské 
měně formou jednotlivých dílčích termínových 
nebo revolvingových úvěrů se splatností do jed-
noho roku, resp. tří let. Transakce byla syndiko-
vána exkluzivně v rámci českého trhu, přestože 
úvěr pokrýval jak domácí, tak zahraniční potřeby 
společnosti. Syndikovaný úvěr bude použit na 
posílení likvidity společnosti. 
Fitch zvýšila rating 
Číny na stupeň A  
Mezinárodní ratingová agentura Fitch Ratings 
zvýšila hlavní známku úvěrové spolehlivosti 
Číny o jednu příčku na stupeň A, tzn. stejnou, 
jako má například Česká republika. Čína si zlep-
šené hodnocení vysloužila příznivou platební 
bilancí a zlepšováním finanční situace.  
Nabídka odkupu akcií 
Novosadska banky 
Poté, co Erste Bank der oesterreichischen Spar-
kassen v srpnu 2005 nabyla 83,3 % v srbské 
Novosadska bance, předkládá v souladu s pod-
mínkami Smlouvy o nákupu akcií veřejnou na-

KAPITÁLOVÝ TRH 
Výnosy fondů rostou, vydělávají akciové fondy  

Výnosy domácích podílových fondů letos rostou. Ty, které mají v majetku akcie, již většinou 
překonaly loňskou úroveň. Akciové fondy v průměru vynesly 12,5 %, smíšené fondy se zhodnotily té-
měř o 8 %, dluhopisové fondy o 3,9 %, fondy peněžního trhu asi o 1 %, vyplývá ze statistiky UNIS k  
7. říjnu. Nejúspěšnějším fondem je zatím akciový ISČS Sporotrend s výnosem 37,9 %, za ním smíšené 
fondy J&T Opportunity s 33,1 % a IKS Balanacovaný s 29,1 %. Mezi dluhopisovými fondy vynikal 
Pioneer obligační s 5,15 %, fondům peněžního trhu kraloval IKS peněžní trh se zhodnocením 1,7 %.  

V otevřených podílových fondech 130,9 mld. Kč 
Ve třetím čtvrtletí došlo k nárůstu majetku otevřených podílových fondů členů UNIS ČR ze 

122,2 mld. Kč k 30. 6. 2005 na 130,9 mld. Kč k 30. 9. 2005. Byly uskutečněny prodeje podílových listů 
ve výši 12,6 mld. Kč a zpětné odkupy za 6,5 mld.  Kč, což znamenalo čisté prodeje 6,1 mld. Kč. Nejvyš-
ší příliv prostředků zaznamenaly opět fondy peněžního trhu s čistými prodeji 2 mld. Kč, následovaly je 
smíšené a dluhopisové fondy s čistými prodeji ve výši 1,5 mld. Kč, dále fondy fondů s přírůstkem 611 
mil. Kč a akciové fondy s 33 mil. Kč. Vedle fondů peněžního trhu, které mají více než 50 % podíl na 
trhu, se začínají prosazovat akciové fondy a fondy fondů, mezi které jsou nově zahrnuty zajištěné fondy.  

ČS vydává strukturované dluhopisy za 300 mil. Kč 
Česká spořitelna vydává k 17. říjnu již pátou emisi v rámci svého dluhopisového programu. 

Jmenovitá hodnota jednoho dluhopisu je 1 000 000 Kč. Dluhopisy ISIN CZ0003701062 jsou splatné k 
17. říjnu 2013 a jejich výnos je odvozen od zhodnocení koše akcií. Celkový objem emise je 300 mil. Kč.  

Peníze pro klienty zkrachovalých obchodníků 
Dalších 2,6 mil. Kč rozdělí mezi klienty společností Private Investors a Finnex Praha v druhé 

polovině října GFO. Třináctá tranše výplat náhrad se týká 272 věřitelů, lhůta pro výplatu potrvá od 14. 
října do 30. listopadu na pobočkách České spořitelny. U většiny klientů jde o opakovanou výplatu v 
případech, kdy si náhradu z různých důvodů nevyzvedli. Klienti se dočkají výplat do výše 60 % nároku.  

Chystané úpravy maržových obchodů 
Burza se na základě dohody s KCP začala začátkem léta 2005 zabývat maržovými 
obchody. Jde o typ obchodů, kdy klient člena burzy složí pouze část celkové část-
ky nutné k nákupu požadovaných cenných papírů a zbytek částky je poskytnut 
samotným obchodníkem. Výše limitů-marží by měla být stanovena v novele pravi-
del obchodování, na kterých burza ve spolupráci se svými členy pracuje. V září 

byla první verze materiálu předložena Burzovní komoře, která ji jako záměr schválila a uložila burze 
materiál společně se členy dopracovat a předložit výborům. Předpokládá se, že konečné znění úpravy 
burzovních pravidel by mělo být schváleno na listopadovém zasedání Burzovní komory. 

Zajištěné fondy KB hitem 
Dalším garantovaným fondem v nabídce Komerční banky se stal MAX 5 – světový garantovaný 

fond. Minimální investice je 10 tis. Kč, nominální hodnota podílového listu je 1 Kč. Upisovací období 
fondu je od 10. 10. do 12. 12. 2005 a doba trvání fondu je 6 let + dvouměsíční upisovací období.  

Realitní fondy budou zřejmě přístupnější  
Podíly v realitních fondech budou zřejmě moci brzy nakupovat i drobní investoři. Počítá s tím 

novela zákona o kolektivním investování, kterou k dalšímu projednání do výborů postoupila sněmovna. 

(Pokračování na stránce 5) 
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Multiservis financoval nákupy za 2,23 mld. Kč 
Ve třetím čtvrtletí financovala společnost GE Money Multiservis nákupy (790 
196 transakcí) téměř za 2,23 mld. Kč, což představuje meziroční nárůst téměř 
o 10 % (2,03 mld. Kč v roce 2004). Z tohoto objemu připadá přibližně 787,8 

mil. Kč na Multiservis úvěr, 662,9 mil. Kč na kreditní kartu MoneyCard a 777,5 mil. Kč na nákupní 
úvěrovou O.K. kartu. 

Značkový leasing pro Avii 
Společnosti ČSOB Leasing a Avia představily společný produkt na financování nákladních vozů 

Avia Leasing. Zákazníkům přináší především výhodu rychlého uzavírání zákaznických smluv s mini-
mem požadovaných podkladů. Avia Leasing je dostupný v síti autorizovaných prodejců značky Avia.  

GE Money Auto financovala vozy za 2 mld. Kč 
Společnost GE Money Auto oznámila svoje letošní výsledky za třetí 

čtvrtletí. Její klienti si v tomto období prostřednictvím finančního leasingu nebo 
úvěru autoCREDIT pořídili automobily v celkové hodnotě 2 mld. Kč, což je o 
17 % více, než ve třetím čtvrtletí roku 2004. Počet nakoupených vozů za červe-
nec až září stoupnul oproti loňskému roku rovněž o 17 % na 11 134 automobilů.  

Splátková Makro karta 
GE Money Multiservis připravil pro zákazníky řetězce Makro možnost splátkového financování 

nákupů prostřednictvím Splátkové Makro karty, kterou lze využít v prodejnách řetězce Makro i v dalších 
6000 obchodech přijímajících O.K. karty. Lze s ní také vybírat hotovost v bankomatech GE Money 
Bank. K výhodám karty patří padesátidenní bezúročné období, nadstandardně výhodná úroková sazba na 
platby v Makro řetezci, možnost 0% přímé platby a nulový roční poplatek při aktivním využívání karty. 

Obrat Factoringu ČS 16,3 mld Kč 
Factoring ČS si i nadále udržuje první místo mezi faktoringovými společnostmi sdruženými v 

AFS ČR, když jeho celkový obrat za první tři čtvrtletí 2005 činil 16,3 mld. Kč. Na meziročním růstu o 
5,3 % se podílel tuzemský, exportní i importní faktoring. Největší zájem faktoringových klientů je stále 
o tuzemský regresní faktoring, tzn. o financování, správu a inkaso pohledávek bez pojištění. 

bídku k odkupu zbývajících 16,71 % neboli  
67 045 akcií, které jsou v současnosti ve vlast-
nictví více než 2000 menšinových akcionářů. 
Nabízená cena za akcii je shodná s cenou, kterou 
Erste Bank zaplatila při privatizaci, tzn. 218,98 
EUR za akcii. Závazná lhůta začala 18. říjnem a 
potrvá 21 dní do 7. listopadu.  
Global Payments  
v ruském credit bureau 
Global Payments oznámil, že jím majoritně 
vlastněná společnost Global Payments Europe 
(dříve MUZO) uzavřela dohodu o nákupu 50% 
podílu ve společnosti BKI Scoring.ru LLC. Tato 
ruská společnost poskytuje služby úvěrového 
registru ruským finančním institucím.  
Ropa oslabí ekonomiku 
méně než v 70. letech  

Vysoké ceny energií ome-
zí růst globální ekonomi-
ky, budou však pravděpo-
dobně znamenat mnohem 
menší zátěž než v 70. 
letech 20. století, řekl šéf 
americké centrální banky 

Alan Greenspan. Ceny ropy i přes letošní prudký 
růst zůstávají pod reálným maximem z roku 
1981 a světová ekonomika je díky menší energe-
tické náročnosti vůči nim odolnější, řekl Greens-
pan. "Současný růst cen ropy bude sice patrný, 
pravděpodobně však ponese menší následky na 
ekonomický růst a inflaci než cenový růst v 70. 
letech," uvedl šéf Fed. 
USA: příliv zahraničního  
kapitálu se zvýšil 
Podle americké Treasury Department se kapitálo-
vé toky do USA v srpnu nečekaně zvýšily a v 
čistém vyjádření činily 91,3 mld. USD oproti 
revidovanému objemu 87,5 mld.USD v červenci. 
Britský dohled bude 
zkoumat asociaci Visa  
Britský úřad pro ochranu spotřebitelů (OFT) 
začal důkladně vyšetřovat poplatky, které vybíra-
jí členové asociace Visa. Úřad oznámil, že tyto 
obchodní praktiky přehnaně zvyšují náklady 
maloobchodu i výdaje spotřebitelů. OFT minulý 
měsíc oznámil. že poplatky od konkurenčního 
MasterCardu poškozují hospodářskou soutěž.  
Maďaři si půjčují  
v cizích měnách 
Obyvatelé Maďarska si v poslední době stále 
častěji berou půjčky v cizích měnách, aby ušetřili 
na nákladech. Tím na sebe ale berou značné 
měnové riziko, protože pokud by kurz forintu 
výrazně oslabil, mnoho lidí se kvůli splátkám 
dostalo do problémů, informoval list Financial 
Times. Například ti, kteří uvažují o nákupu nové-
ho vozu, k půjčkám v cizí měně sáhnou s vyso-
kou pravděpodobností. Nejinak je tomu také s 
dalšími většími nákupy a důvod je jediný: příliš 
vysoké úrokové sazby v Maďarsku a mnohem 
nižší sazby v okolních zemích.  
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POJIŠŤOVNY 

Předloha obsahuje i zrušení nynější dvoumilionové hranice minimální investice do těchto fondů. Realitní 
fondy jsou populární v Německu a z tamních předpisů také MF při úpravách zákona vycházelo.  

Pražská burza mění logo 
Pražská burza mění logo, které ji reprezentovalo od vzniku na 
počátku 90. let. Motiv zubatého kola s dvouocasým lvem a 
korunkou vystřídají graficky ztvárněná písmena PX. Jde o 

zkratku anglických slov Prague Exchange, která veřejnosti připomene akciové indexy PX 50 či PX-D. 
Hlavním důvodem pro změnu bylo za-starání současného loga. První etapa přeměny firemních prvků by 
měla být dokončena do závěru roku, další postupné kroky pak burza plánuje na jaře příštího roku.  

ČEZ zvažuje umístění akcií na jiné burzy 
Společnost ČEZ zvažuje umístění svých akcií na některé zahraniční burze. Jednou z možností 

by mohlo být Polsko. Firma uvažuje o tzv. duálním listingu, nikoli o primárním úpisu.  

(Pokračování ze stránky 4) 

Většina klientů Allianz na ručení ušetří  
Asi 80 % klientů Allianz pojišťovny zaplatí v roce 2006 za povinné ručení méně než letos. Jde o 

řidiče, kteří letos nezpůsobili žádnou škodu a získají bonus za bezeškodní průběh.  Nárok na maximální, 
30% bonus, bude mít v roce 2006 asi 40 % klientů Allianz pojišťovny. Při stanovení sazeb Allianz pojiš-
ťovna přihlíží i k věku řidiče, a zda se jedná o soukromou osobu nebo podnikatele.  

Klienty ČP v cizině víc trápily nemoci než úrazy  
Česká pojišťovna letos během letní turistické sezony v rámci cestovního pojištění zaznamenala 

u klientů třikrát více onemocnění než úrazů. Mezi nejčastější nemoci patřily průjmy a alergie. Nejvíce 
pojistných událostí evidovala ČP letos v létě v Řecku (571), Bulharsku (521), Španělsku (205) a Chor-
vatsku (199). Ostatní pojišťovny zaznamenaly naopak růst počtu nahlášených úrazů na úkor nemocí.  
Úbytek počtu hlášených onemocnění může souviset s tím, že turisté jsou více preventivně vybaveni 
vlastními léky. Letos rovněž přibylo pojistných událostí souvisejících s rizikovými sportovními aktivita-
mi. Nejčastější příčinou pojistných událostí je běžný úraz - například zlomená noha a sluneční alergie.  
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